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Fotka měsíce 
Kulturní centrum je nabité akcemi. V listopadu vystoupila Lucie 
Bílá, Janek Ledecký a další hvězdy. Více o programu se dozvíte 
na stranách 9 až 11.
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CENÍK INZERCE (bez DPH)

Celá strana: 4 000 Kč
(na zrcadlo sazby: 188 x 264 mm, na spad: 210 x 297 mm + 5 mm)
Polovina: 2 200 Kč
(170 x 120 mm)
Čtvrtina: 1 160 Kč
(90 x 130 mm)
Osmina: 600 Kč
(92 x 63 mm)
Prolink mezi inzerátem, vyvěšeným na webových stránkách 
Kamenice a předmětem inzerce.
1/4 strany a menší:  50 Kč, 1/2 strany a větší 100 Kč

ZVÝHODNĚNÁ INZERCE

Dlouhodobá – sleva 30%
V případě nepřetržité inzerce v 5 po sobě jdoucích vydáních.
Předplacená – sleva 25%
3 inzeráty ve třech po sobě jdoucích vydáních nebo s konkrétním 
uvedením měsíce vydání. Platba předem.

ŘÁDKOVÁ INZERCE

Do 150 znaků: zdarma

Titulní fotka 
Přijďte si pro betlémské světlo 23. prosince od 18:00 před 
Kulturní centrum.
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Slovo 
starosty

Vážení sousedé, 
nemusíte mít zrovna čoudící petrolejku 

jako já. Pokud si chcete odnést do svého do-
mova betlémské světlo, bude Vám k tomu 
stačit obyčejná lampička nebo jen svíčka, 
dokážete-li ji ochránit před větrem. Naši 
skauti budou 23. prosince od 18:00 roz-
dávat betlémské světlo před vchodem do 
Kulturního centra a budu moc rád, když se 
u toho potkáme.

Každý z nás je nositelem světla. V někom 
plápolá živelnou radostí, jiný si v sobě nese 
nenápadný plamínek. Ale to světlo tam vždy 
je, dokud jsme na světě. Předávání světla 
je krásným symbolem toho, že se člověk 
na člověka dokáže díky tomu vnitřnímu 
světlu napojit, že máme všichni moc druhé 
lidi potěšit, i kdyby to mělo být jen malým 
úsměvem nebo přáním k Vánocům. I tomu, 
kdo se zdá, že má kolem sebe neproniknu-
telný krunýř, uvnitř světlo plane, jen na 
to možná jeho okolí sem tam zapomíná. 
Pojďme si tyto Vánoce užít nejen jako dobu 

rozdávání dárků, ale i jako předávání světla, 
které umí nabídnout jen člověk člověku.  

Na konci roku se očekává, že vedení 
radnice bude bilancovat a také se podívá do 
budoucnosti. S kolegou Petrem Valáškem 
jsme tak učinili na stranách 5 a 6, na straně 7 
si můžete připomenout rok 2023 ve fotkách 
a o stránku později Vás informujeme, na 
čem se pracuje právě v těchto dnech. 

Máme za sebou další ročník Dne zdraví 
a sociálních služeb a já děkuji všem, kteří 
přijeli s nabídkou svých služeb pro seniory 
a potřebné a také se spoustou užitečných 
informací. Jmenovitě díky Lize proti ra-
kovině.

Naše Kulturní centrum na přelomu 
podzimu a zimy nabídlo opravdu bohatý 
program, jak můžete vidět vedle na fotkách 
a zejména pak na stranách 9 až 12.

Přeji Vám, přátelé, abyste prožili vánoční 
svátky podle svých představ a nabrali energii 
do roku, který nás čeká.

Pavel Čermák
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Krátce  
ze zastupitelstva  
a rad obce Kamenice
Krátce ze zastupitelstva obce Kamenice

1. 11. 2023

Zastupitelstvo obce Kamenice schválilo
- rozpočtové opatření č. 8/2023. 

Zastupitelstvo obce Kamenice nevydalo
- regulační plán K8 RD KAMENICE a vrátilo návrh regulačního 
plánu pořizovateli i zpracovateli k dopracování a opakovanému 
veřejnému projednání s několika podmínkami.

Zastupitelstvo obce Kamenice zvolilo
- předsedkyní Osadního výboru Ládví paní Michaelu Slámovou.

Zastupitelstvo obce Kamenice schválilo záměry:
1. připravit a projednat v rámci zastupitelstva zadání a podklady 
pro nový územní plán, termín 30. 6. 2024
2. rozhodnout v rámci zastupitelstva o formě a způsobu zpracování 
nového územního plánu, termín 30. 9. 2024
3. zadat ke zpracování nový územní plán s termínem do 31. 12. 
2024
4. zajistit zpracování nového územního plánu do 31. 12. 2026
5. zpracovat a schválit v rámci zastupitelstva Zásady povolování 
významných investičních projektů v obci, termín 31. 1. 2024

Krátce z rady obce Kamenice

31. 10. 2023

Rada obce Kamenice schválila
- zveřejnění záměru obce k pronájmu celého nebytového prostoru 
sloužícího k podnikání, jenž se nachází ve stavbě s č.p. 549 a k pro-
nájmu části pozemku parc. č. 624/50 o výměře cca 79 m2. Nájem 
bude sjednán na dobu neurčitou s výpovědní lhůtou 6 měsíců. 
Účelem pronájmu může být:
• provozování cukrárny, kavárny a prodeje lahůdek bez mož-

nosti prodeje alkoholických nápojů
• provozování tvořivé dílny pro děti
• případně jiný účel, jehož vhodnost bude posuzována s ohle-

dem na provozování u dětského hřiště;
- uzavření Smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene 
s ČEZ Distribuce k parc.č. 453/2 v k.ú. Štiřín, ve vlastnictví obce.

6. 11. 2023

Rada obce Kamenice schválila
- výběr dodavatele 4STAV s.r.o., IČ: 08179328 na akci "Kanali-
zační přípojka Sportovní Areál šatny", který podal nejvýhodnější 
nabídku 537 019,82,- Kč včetně DPH.

Rada obce Kamenice schválila
- výběr dodavatele M-SILNICE a.s., IČ: 42196868, na projekt 
"Obnova povrchu komunikace včetně veřejného osvětlení ul. 
Spojovací“, který podal nejvýhodnější nabídku 3.991.789,99,- Kč 
včetně DPH.

15. 11. 2023

Rada obce Kamenice schválila
- zveřejnění záměru obce směnit část pozemku parc. č. 752 - 
ostatní plocha, ostatní komunikace o výměře 7 m² ,  k.ú. Ládví, 
ve vlastnictví obce Kamenice, za část pozemku parc. č. 519/3 
- zahrada o výměře 7 m², zapsaném na listu vlastnictví č. 3086, 
v k.ú. Ládví, pro obec Kamenice; 
- uzavření Smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení věcného bře-
mene s ČEZ Distribuce k  parc. č. 493/9  a č. 707/132 Těptín, ve 
vlastnictví obce.

Z důvodu vánočních svátků jsme nuceni svoz bioodpadu 
přesunout o týden dříve na 18. 12. 2023. 
Děkujeme za pochopení a přejeme hezké vánoční svátky.

Odbor správy majetku

Upozornění: změna  
ve svozu bioodpadu

Nabízíme pronájem nebytových prostor s přilehlou částí 
pozemku, které jsou součástí dětského hřiště vedle 
Billy. V případě zájmu sledujte úřední desku obecního 
úřadu nebo kontaktujte Odbor správy majetku na 
tel. 722 975 366.     Odbor správy majetku

Nabídka pronájmu
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Strategií Kamenice je dobrý život
Byty, silnice, fotovoltaika. Nahlédli jsme do strategie obce 2027
Ať už se děje ve světě cokoli, obec by 
měla mít jasnou strategii, podle které 
se chce vyvíjet a fungovat, představu, 
kam se chce za několik let posunout, 
ale zároveň za čím se po letech může 
ohlédnout a vyhodnotit, do jaké míry 
se tyto plány podařilo naplnit. Přesně 
takový dokument schválilo v roce 
2022 zastupitelstvo obce s výhledem 
do konce 2027. Jak se z pohledu 
této strategie vedlo naší Kamenici 
v uplynulém roce? Povídali jsme si se 
starostou Pavlem Čermákem. 

Strategie, kterou si může každý přečíst 
na webu obce, je rozdělená do 23 karet 
pokrývajících všechny aspekty života v obci 
počínaje bezpečností, školstvím, přes sport, 
ochranu životního prostředí až po péči o se-
niory. „Vymyslet, čím vším se máme strate-
gicky zabývat, není nic těžkého, všichni tak 
nějak chápeme, jaké jsou naše potřeby. Da-
leko zapeklitější je každým rokem vhodně 
volit priority, aby se Kamenice rovnoměr-
ně rozvíjela a zamilovanost k jedné oblasti 
nezpůsobila slepotu vůči ostatním,“ říká 
starosta Čermák. 

Když má obec strategii, dokáže věci dělat 
v logické návaznosti, typicky nejprve polo-
žit kanalizaci a poté opravit silnici. Zároveň 
je ale dopředu vyzbrojená do soutěží o do-
tace. Ať už Evropská unie, stát nebo kraj 
mají vlastní strategie a priority a hledí při 
posuzování dotací na to, jak dobře do nich 
jednotlivé žádosti zapadají. „V minulém 
roce jsme úředníkům přesvědčivě dokázali, 
že víme, co děláme, naše kroky mají logiku 
a ladí s ekonomickými i ekologickými stra-
tegiemi poskytovatelů dotací,“ komentuje 
starosta úspěchy, které jen tento rok přines-
ly do obecní kasy přes 30 milionů.

Součásti strategie, ve které se pojí ony 
zmíněné ekonomické a ekologické priori-
ty, je příprava projektu fotovoltaické elek-
trárny na střeše školy, o které se dozvíte 
víc na následující straně. Do finále se blíží 
změna územního plánu, která umožní vy-
budování obecního sběrného dvora a sídla 
technických služeb na Kuklíku. Z oblasti 
sportu můžeme zmínit nové sportoviště ve 
Struhařově a rozšíření sportovních prvků 
na Valnovce a ve Dvorské nivě. 

Radnice tento rok pokračovala v budo-
vání chodníků. Jednosměrná a Ringhoffero-

va má nový povrch a byla zahájena příprava 
chodníku Těptín II. Nová silnice vznikla 
v ulici Topasová, nový povrch má Řepčická 
a velká rekonstrukce proběhla v Lýkové. 
Štiřín a Všedobrovice mají novou kanali-
zaci a je rozpracován projekt pro stavební 
povolení kanalizace v Jednosměrné a pro 
celou Skuheř.

V rámci bezpečnosti přibyly v Kame-
nici dohledové kamery, radary pro měření 
rychlosti se záznamem SZP a radnice do-
končila projekt se stavebním povolením 
pro vjezdovou bránu, která bude umístěna 
ve Všedobrovicích. Na Nové Hospodě vy-
budovala středové ostrůvky.

Velký posun udělala obec v oblasti péče 
o seniory a potřebné. Sociální pracovnice 
Kateřina Kottasová koordinuje pomoc od 
nejrůznějších organizací a státních institu-
cí, vedení obce ve spolupráci s Kulturním 
centrem uspořádalo další ročník veletrhu 
sociálních služeb a spustilo Kavárničku bez-
pečí. Nejen pro seniory, ale i pro děti fun-

guje spolupráce s Policií ČR, jejíž zástupci 
přednáší v Kavárničce i na základní škole.

Dokončená je studie nového bytového 
domu v Truhlářské ulici, který by umožnil 
obci rekonstruovat stávající bytový dům 
plnící funkci sociálního bydlení i startova-
cích bytů. Cílem vedení radnice je rozšířit 
kapacitu nájemního bydlení pro potřebné 
a nové byty koncipovat bezbariérově tak, 
aby jejich kameničtí obyvatelé mohli čerpat 
další pro ně nezbytné sociální a zdravotní 
služby. „Máme toho do roku 2027 opravdu 
hodně v plánu, já osobně se na tyto projekty 
velmi těším,“ říká starosta Pavel Čermák.

           Red

Stačí na webu kamenice.cz kliknout 
na Dokumenty a poté Strategické 
dokumenty a Strategický plán.

Do oficiální strategie může  
nahlédnout každý
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Do rozpočtu přišlo 120 milionů. 
Je čas na další investice
Rok 2023 jsme nejen přežili, ale udrželi finance v dobré kondici

Žijeme v době dramatického růstu cen 
zboží, služeb i úroků. Je to zároveň 
doba, kdy nejen stát, ale i obce plánují 
svůj rozpočet na příští rok. Spolu 
s místostarostou Petrem Valáškem 
nahlédneme do toho, jak se Kamenici 
dařilo letos.

Vysoká inflace bere lidem peníze, ale 
na druhou stranu má ten efekt, že díky 
Rozpočtovému určení daní přiteklo tento 
rok do obecních kas víc peněz než obvyk-
le. Kamenice získala celkem 120 milionů 
korun, což je o 11 procent víc než v roce 
předchozím. Všechny projekty, které si tak 
obec naplánovala pro rok 2023, mohly být 
spuštěny nebo se k nim schyluje napřesrok. 
„Některé z nich jsme o několik měsíců po-
sunuli, abychom získali bezpečnou rezervu, 
protože ještě na přelomu loňska a tohoto 
roku nebylo jasné, jak se situace na celo-
státní úrovni bude vyvíjet,“ vysvětluje Petr 
Valášek. 

Kromě toho, že obec získala víc peněz 
do rozpočtu, dařilo se jí i při shánění dota-
cí, které přesáhly 30 milionů korun. Díky 
tomu mohla Kamenice v dubnu podepsat 
smlouvu na stavbu kanalizace ve Všedob-

rovicích a Štiříně, která se pak odehrála od 
července do října. Bez dotace by takový 
projekt spolkl veškerý investiční rozpočet 
obce na celý rok a musely by se krátit jiné 
projekty. Dotace také významně pomoh-
la s odbahněním a zpevněním rybníka ve 
Všedobrovicích či výměnou 144 svítidel. 
„Právě ty nové úsporné ledky na sloupech 
veřejného osvětlení jsou hezký příklad, jak 
může správná investice již navždy šetřit 
obecní peníze. I nadále budeme snižovat 
energetickou náročnost veřejného osvět-
lení,“ říká místostarosta Valášek. 

Díky včasnému rozhodnutí zastupitel-
stva se podařilo vylepšit obecní finance ještě 
tím, že si Kamenice minulý rok založila spo-
řicí účet. „Podařilo se nám získat dobrý úrok 
a tím efektivně zhodnotit finanční rezervu, 
kterou jsme v tu chvíli měli,“ vysvětluje 
místostarosta Valášek s tím, že jen na úro-
cích tento rok obec vydělala necelý milion 
korun. Účet lze přitom kdykoli obratem 
zrušit a peníze použít. Umístění finanční 
rezervy obce na spořicí účet do značné míry 
kompenzuje všeobecný nárůst úrokových 
sazeb za úvěry, které musí obec splácet. 

Vzhledem k ekonomické nejistotě se 
obec snažila šetřit na provozních výdajích 
a opatrně plánuje i rozpočet na příští rok. 
„Nepočítáme s poklesem růstu cen energií 
nebo služeb, a proto všem našim příspěvko-
vým organizacím na čele se základní školou 
plánujeme rozpočty s rezervou,“ říká Valá-
šek a zároveň dodává, že co se týče energií, 
získala Kamenice díky nákupům přes burzu 
energie levněji, než byl vládou stanovený 
cenový strop. Také se už projevila úspora 
z fotovoltaiky nainstalované na obecních 
budovách v roce 2022. 

I když dosud nebyl schválený zákon 
o komunitní energetice, prověřuje už teď 
vedení Kamenice možnost umístění další 
a daleko masivnější sluneční elektrárny na 
střeše základní školy. Ta by zejména v let-
ních měsících zásobovala energií i ostatní 
obecní budovy. Pro srovnání uveďme, že 
fotovoltaika na střeše Kulturního centra má 
výkon 80 MWp neboli Megawatt peaků. 
Základní škola by mohla poskytnout dalších 
více než 200 MWp.         

Red

• Kanalizace Všedobrovice – Štiřín 
získala dotaci 26 milionů z celkové 
ceny 38,6 milionu korun.

• Oprava a odbahnění Všedob-
rovického rybníka: 2 miliony ze 
4,7 milionu.

• Výměna svítidel veřejného osvět-
lení: 1,1 milionu z 2,16 milionu.

3 největší dotace a investice
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Od jara do zimy 2023 v Kamenici
Připomeňme si, co máme letos za sebou na několika momentkách

Dvorská niva získala nové prvky na hraní, cvičení 
a odpočinek.

Dolní Všedobrovický rybník byl kompletně odbah-
něný a břehy byly zpevněny kameninou.

U skateparku byla zbourána stará budova masny. 
Otevřely se možnosti rozvoje sportovního areálu.

Ve Dvorské nivě už si můžete začít plánovat svatbu 
po dohodě s matrikou.

K dětskému hřišti ve Struhařově přibylo víceúčelové 
sportovní hřiště na basketbal, florbal a malý fotbal.

Štiřín a Všedobrovice dostaly kanalizaci a napojily se 
na celokamenickou síť.

Přivítali jsme 21 nových občánků v náručích jejich 
rodičů, kteří se podepsali do pamětní knihy.

Na Ringhofferově náměstí proběhly podzimní Retro 
slavnosti.

Nad rychlostí aut ve Všedobrovicích a Štiříně začalo 
dohlížet úsekové měření.

Festival Jurkovič Open Air přivezl do Kamenice 
hvězdy české i světové hudby.

Topasová v Těptíně dostala nový povrch, osvětlení 
a odvodnění.

Kulturní centrum ve spolupráci s vedením obce 
otevřelo Kavárničku bezpečí pro seniory.
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Hotové a probíhající projekty

Zámková dlažba nahrazuje šotolinovou cestičku ve 
spodní části ulice Jednosměrná. Stejným způsobem 
se bude pokračovat v Ringhofferově ulici 

Dláždění v Jednosměrné

V areálu mateřské školy vzniklo parkoviště pro uči-
tele. Uvolnilo se tím více místa pro rodiče přivážející 
děti do školky.

Ve sportovním areálu začala stavba kanalizační pří-
pojky pro šatny. Získá tím dostatečnou kapacitu, než 
dojde k celkové rekonstrukci zázemí areálu.

Během stavby kanalizace ve Všedobrovicích a Štiříně 
byla opravena i silnice v ulici Řepčická, která dostala 
nový asfalt a osvětlení.

Parkování pro učitele

Kanalizace pro šatny

Ulice Řepčická v novém hávu

Sociální pracovnice Kateřina Kottasová:  
„Jsem tu pro Vás, abych Vám pomohla“

Pokud nastala jedna z těchto situací nebo máte jiný problém, který potřebujete řešit, 
neváhejte mě kontaktovat: telefonicky 733 683 134, e-mailem: kottasova@kamenice.cz 
nebo se s Vámi velmi ráda setkám osobně na obecním úřadu, v místě Vašeho bydliště, 
případně na neutrálním místě.

Společně posoudíme situaci, najdeme možná řešení, pomohu Vám zprostředkovat 
kontakt s dalšími zdroji pomoci (sociální služby, odborníci) a budu Vám oporou do 
finálního vyřešení.   

Služba je zdarma, samozřejmostí je anonymita, diskrétnost a mlčenlivost.

• Ocitli jste se v obtížné životní nebo finanční situaci? 
• Nevíte, na jaké sociální dávky máte nárok?  
• Máte zdravotní potíže a potřebujete pomoci v běžném životě?  
• Nevíte si rady s vyplněním formulářů? 
• Hledáte pomoc s péčí o své blízké?  
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Takový byl Den zdraví  
a sociálních služeb
Ve čtvrtek 9. listopadu proběhl 
v Kulturním centru Kamenice tradiční 
Den zdraví a sociálních služeb. Všichni 
příchozí si mohli nechat zdarma vyšetřit 
krev na glykémii, saturaci kyslíkem 
a hodné zdravotní sestřičky také 
velmi ochotně všem změřily tlak a tep. 
Některé z hodnot byly opravdu vysoké, 
a tak dotyční kromě malého dárku 
v podobě vitamínů a dalších drobností 
dostali také výrazné doporučení 
na zlepšení životosprávy a brzkou 
návštěvu svého praktického lékaře.

Součástí odpoledne byla i prezentace 
poskytovatelů sociálních služeb spolupra-
cujících s naší obcí a lidé měli výjimečnou 
možnost se seznámit osobně s jejich na-
bídkou, navázat kontakt a vyptat se na vše, 
co je zajímá.

„Děkuji všem zúčastněným organi-
zacím za jejich čas a zájem o Kamenici, 
Kulturnímu centru za pomoc s realizací 
akce, vedení obce za velkou podporu v této 
činnosti a Vám všem, kdo jste dorazili,“ 
říká sociální pracovnice Kateřina Kottasová 
a zároveň dodává: „Jelikož mě lidé denně 
žádají o pomoc a poskytnutí informací ze 
sociální oblasti, budu ráda, pokud měsíc 
listopad zůstane každoročně spojen s akcí 
Den zdraví a sociálních služeb.“

Kateřina Kottasová, Jakub Hritz

Hafla 2023 – jedinečná multi-kulti show v Kamenici   
Slovo jedinečná v titulku opravdu nelže. 

V sobotu 4. listopadu se proměnilo Kulturní 
centrum v umělecké „šapitó“ a všichni jsme 
si užívali na maximum večer plný hudby, 
zvukových efektů, světel, tanečních a jiných 
vystoupení různých stylů. V show se střída-
ly scénické, kabaretní, mystické, orientální 
a latinskoamerické tance, doplněné úžasnou 
létající akrobacií, irským stepem, akroba-
cií na kruhu, šermířskou demo pohádkou 
nebo pole dance. Součástí programu byly 
i orientální čajovna a malý trh ručních prací 
a domácích dobrot. 

Hafla show každoročně pořádá studio 
Hannah z Jesenice u Prahy a večer plný 
tance a zábavy je výsledkem celoroční píle 
a radosti z osobitých choreografií taneč-

nic pod vedením Hany Lynch. Hosty by-
ly přední profesionální akrobatické a jiné 
skupiny reprezentující Českou republiku 
na mezinárodním poli: Airgym, Aventyr, 
Rinceoirí, Bailando Mammas, Allgor, Alté-
rum, Míša Smržíková, Alex Andra a další.  

Jakub Hritz, Hana Lynch
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Děkuji jménem nás, členů Klubu seniorů 55+ aktivní, kteří 
jsme se zúčastnili nedávných divadelních představení „Hrdinové“ 
a „Příbuzné si nevybíráme“ v kamenickém kulturáku, jednak za 
poskytnutí seniorské slevy ze vstupného, a také za příjemné zázemí 
s občerstvením v prostorách knihovny, kde jsme se mohli sejít, 
občerstvit se a popovídat si během přestávky. Oceňuji tento milý 
počin.      Zdeňka Klabíčková

Vážení čtenáři a návštěvníci, v termínu od 22. do 29. prosince 
2023 budeme mít zavřeno. V novém roce nás můžete navštívit 
od úterý 2. ledna 2024 podle běžné otevírací doby. Děkujeme za 
Vaši přízeň v roce 2023 a těšíme se na opětovné setkání!  

Jakub Hritz

Provoz Kulturního centra 
a knihovny o vánočních 
svátcích a na Nový rok

Listopad je za námi a nabízí se konstatování, 
tohle byl tedy fičák. Ohlédnutí za minulým 
měsícem stojí za to: dvě divadla pro dospěláky 
a jedno pro děti v rámci festivalu Divadlení, 
skoro vyprodané divadlo na představení Příbuz-
né si nevybíráme, jedna vzdělávací únikovka 
o Masarykovi pro 375 dětí ze základních škol, 
zaplněné hlediště při super koncertu Janka 
Ledeckého, po střechu vyprodaný Kulturák 
na Lucii Bílou a Petra Maláska, koncert 
světového jazzmana Emila Viklického, Den 
zdraví a sociálních služeb a k tomu exkur-
ze, vánoční tvoření s knihovnou, pohádky di-
vadélka Loutky v lese, Smyslohrátky, jóga 
a setkání kroužků a zájmových spolků. Každý 
den minimálně jedna akce pro veřejnost. Pokud 
k nám chodíte, víte, jak to u nás žije, a pokud 
ještě ne, zkuste přijít. Výběr je bohatý a i v roce 
2024 pro Vás chystáme zajímavý program.  
              Jakub Hritz

Vrcholy podzimu máme za sebou,  
ale spoustu dalšího před sebou

Spolupráce s KC Kamenice

Zveme Vás do lednové Kavárničky bezpečí
Neleníme a pokračujeme dál. Kavárnička bezpečí zná svůj 

lednový otevírací den. A tak Vás již nyní zveme v úterý 16. led-
na od 13:30 hodin na další posezení se zajímavým programem, 
kávou a domácím moučníkem zdarma. Tentokrát se můžete těšit 
na výživovou poradkyni Ing. Evu Hanzalovou, která se ve svém 
povídání zaměří na stravování a výživu seniorů, vliv výživy na 
zdraví a nejčastější chyby, kterých se dopouštíme. Besedu při-
pravujeme ve dvou blocích po cca 40 minutách s přestávkou na 
kávičku, přátelský rozhovor a případné osobní dotazy.

„Jsem certifikovaná výživová poradkyně pro oblast preventivní 
výživy a výživových doplňků, mám za sebou jednoleté studium 
klinické naturopatie a další vzdělávání, spolupracovala jsem s ne-
mocnicí Motol na studii remise diabetu 2. typu a pro cateringovou 
společnost připravovala jídelníčky se speciální výživou,“ říká Eva 
Hanzalová a doplňuje: „Věřím, že s řadou praktických příkladů 
z mé dosavadní praxe bude povídání pro seniory zajímavé a těším 
se na setkání s nimi.“ Za nás slibujeme, že se při přípravě a pečení 
moučníků budeme držet tématu a připravíme je nejen chutné, ale 
také nutričně vyvážené :-)

Bez Vás to ale nedáme. Pokud máte chuť, hledáte pohodu, chce-
te řešit co Vás trápí nebo jednoduše nechcete být doma sami, jsme 
pro Vás dobrou volbou. Budeme také rádi, pokud o kavárničce 
dáte vědět svým kamarádům, známým a přijdete společně třeba 
se svými sousedy. I tentokrát Vám nabízíme možnost dopravy 
na místo zdarma. 

Stejně tak velmi oceníme, když nám dáte zprávu, že víte o se-
niorovi, který potřebuje pomoct nebo se o ni bojí říct (osobní 
kontakt Kateřina Kottasová, tel.: 733 683 134, e-mail: 
kottasova@kamenice.cz). I o tom totiž naše kavárnička je: 
zajistit, aby byli všichni senioři v bezpečí.   K. Kottasová, J. Hritz



O posledním listopadovém víkendu se stal Kulturák centrem 
tradičního festivalu ochotnického divadla, který pořádá Obnovený 
ochotnický spolek Tyl. Na programu byly dvě hry pro dospělé 
a jedna super pohádka pro děti. Páteční večer byl zadán pro spolek 
Tyl, který uvedl kus Sex, čachry a kultura pro všechny od autora 
Laurenta Baffiho, v sobotu předvedli své umění Jílovští ochotníci 
s hrou Kateřiny Pokorné Jak se nezbláznit a v neděli si na své při-
šly děti, vodnickou pohádku si pro ně připravil Divadelní spolek 
Netopýr z Týnce nad Sázavou.

Bylo to super a můžeme s čistým svědomím potvrdit, že si fes-
tival užili jak herci, tak diváci. Určitě si nenechte ujít další ročník, 
konkrétní termín a program se včas dozvíte na webu Kulturního 
centra nebo ve Zpravodaji.

Jakub Hritz

Oslava umu divadelních 
spolků Divadlení 2023

Hledáte zajímavý, a hlavně praktický vánoční dárek pro své 
blízké? O jednom bychom věděli. Co třeba koupit partnerce či 
partnerovi nebo rodičům pod stromeček vstupenky na Repre-
zentační ples obce Kamenice. A hned Vás přesvědčíme, že to 
praktický dárek je. Prožijete totiž báječný večer, zatančíte si za 
doprovodu kapely Repete, uvidíte v akci profesionální tanečníky 
z Taneční školy Blanky Vášové a užijete si vystoupení kamenic-
kých mažoretek. 

Těšit se můžete na moderátora a zpěváka v jedné osobě Vla-
dimíra Hrona. Chybět nebude tradiční a bohatá tombola, takže 
si ještě navíc odnesete domů něco pěkného. Tak co Vy na to? 
Vstupenky jsou již v prodeji v síti GoOut nebo osobně u nás 
v Kulturním centru.    Jakub Hritz

Reprezentační ples 



Pro dospělé
• Varhaník z mrtvé vesnice (Danuta Chlupová)
• Pravda nebyla k dostání (Lucie Hlavinková)
• Motýlí křik (Jan Tománek)
• Učitelka angličtiny (Magda Váňová)
• Zásnubní prsten (Vlastimil Vondruška)
• Vévoda v zářivé zbroji (Loretta Chase) 
• Historické drama volyňských Čechů (Karel Richter)

Pro děti
• Mluvící pohádky 
• Dinosauři a jiná prehistorická zvířata  

(Carmen Rodrigues)
• Zimní tulipán (Daniela Krolupperová)
• Soví pošta (Anna Schlindenbuch)
• Zázrak o vánocích (Hana Zobačová) 
• Ratburger (David Walliams)

Prosincové knižní novinky

Speciální Ježíškova poštovní schránka bude letos již po osmé 
čekat v prostorách knihovny na dopisy všech dětí, které nás přijdou 
v prosinci navštívit. Svá vánoční přání můžou tak poslat Ježíškovi 
a těšit se na jejich splnění. 

Jak napsat Ježíškovi

Stačí, milé děti, pár jednoduchých kroků: 
• doma si připravte dopis, ve kterém Ježíškovi napište, které 

dárky byste chtěly najít pod stromečkem
• pokud neumíte psát, namalujte obrázek
• dopis vložte do nezalepené obálky nadepsané vaším jmé-

nem a adresou
• doneste ho v uvedeném termínu k nám do knihovny 
Zde pro vás bude připravena Ježíškova poštovní schránka, do 

které svůj dopis vhodíte. My jej opatříme speciálním razítkem 
a nebeskou poštou pošleme přímo k Ježíškovi. Víme, že také letos 
se na vaše dopisy Ježíšek moc těší!

Dagmar Walachová, knihovna

Pošta pro Ježíška
• Od 4. do 18. prosince 2023 
• V prostorách kamenické knihovny

Je zase o rok více a Mikuláš s Andělem a Čertem se opět chystají 
do kamenické knihovny. V duchu starodávných tradic budou 
rozdávat hlavně radost a malé dárky.  

Chcete, aby obdarovali i vaše děti? Pak neváhejte a svou na-
dílku označenou jménem dítěte doneste nejpozději hodinu před 
akcí k nám do knihovny. Mikuláš se svými pomocníky ji předají 
vašim dětem. Pro každé dítě bude mít Anděl připravené cukrátko, 
třeba za básničku, nebo písničku. Za předání nadílky si knihovna 
nic neúčtuje. 

Budeme se těšit na veselou mikulášskou náladu!
Dagmar Walachová, knihovna

Mikuláš v knihovně
• 5. prosince 2023 od 15:00 do 18:00 
• Rezervace předem, počet míst omezen  
• Vstupné dobrovolné 
• Příjem nadílek: 8:00-14:00

Zveme všechny malé děti s rodiči na poslední loutkové před-
stavení v tomto roce, opět v provedení divadélka Loutky v lese. 
Krásný příběh o tom, jak Marie s Josefem putovali do Betléma, 
co všechno na své cestě zažili a také o tom, jak se napravil jeden 
nehodný hostinský.

Doporučuje rezervaci místa telefonicky na 773 304 252, 
737 258 291, písemně na knihovna@kamenice.cz nebo osobně 
v knihovně. Podrobnější informace najdete na www.kckamenice.
cz, nebo v knihovně. Těšíme se na vaši účast!

Dagmar Walachová, knihovna

Pohádkování v knihovně: 
Vánoční příběh
• 6. 12. 2023 v 17.00 hod 
• 1. patro Kulturního centra
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Listopad v mateřské škole

Už šeří se a fouká i v lesní školce

Listopad je měsíc, ve kterém ubývá svět-
la a přibývá chladu. Příroda již dokouzlila 
s barevným listím, ze kterého jsme ve škol-
ce tvořili obrazy a závěsné ozdoby. Ta-
ké všechny podzimní plody jsou opadané 
a nám leží na poličkách zvířátka z kaštanů, 
chřestidla ze šípků a panáčci ze žaludů. Ne-
vlídné počasí rozhodně není překážkou pro 
děti z lesní školky, aby si neužívaly pohyb 
venku – brodí se v kalužích, radují se z roz-
bahněných cest a rozhazují listí. V tomto 
čase mluvíme s dětmi také o tom, že nás 
příroda svým zklidněním více vrací k so-
bě – našim pocitům i naslouchání pocitů 
druhých. Je důležité si pomáhat, vnímat se 
a umět se podělit. A jak se dá něco takového 
naučit ve školce? Třeba sdílením času se sta-
rými lidmi při návštěvě v Domově seniorů v 
Jílovém u Prahy díky organizaci Mezi námi. 

A taková návštěva je plná emocí. U dětí je 
to hlavně radost. Jsou spontánní, usměvavé, 
zcela přirozeně se s babičkami a dědečky 
baví, jako by je znaly odjakživa. Na stoleč-
kách vznikají obrazce z kaštanů a klacíků, 
děti dávají do dlaní seniorů přírodniny, aby 
je rozpoznali po hmatu. My průvodci cítíme 
hlavně dojetí z krásné chvíle sdílení. 

V listopadu slavíme svátek svatého Mar-
tina, který pro nás není jen o huse a rohlíč-
kách (i když na ty se všichni těšíme). Vyprá-
víme si příběh svatého Martina, který je o 
krásném gestu rozdělení se. Dělit se zkou-
šíme i my – třeba o svačinku nebo krásný 
list. I to může být někdy těžké. Slavnost 
svatého Martina je pak večerním putováním 
za zpěvu svatomartinských písní. Lucer-
ničky, které si děti vyrobily, na začátku 
nesvítí. Musíme cestou potkat někoho, kdo 

se s námi rozdělí o světlo, které je v tom-
to potemnělém čase tak vzácné. A když 
nám pocestná lucerny zapálí, můžeme jít 
dál s nadějí, že třeba spatříme samotného 
svatého Martina. S cestou nám pomůže ještě 
stařenka, která nás za písničku odmění vy-
touženými rohlíčky. Při návratu do školky 
sedí u ohně schoulená postava. Vypadá, že 
se třese zimou. Pak se ze tmy objeví ry-
tíř na bílém koni, rozetne svůj rudý plášť 
a obdaruje sedícího žebráka. I děti ho teď 
mohou obdarovat – každý má ještě v kapse 
jistě nějaký rohlíček. A tak odcházejí domu 
všichni spokojení: žebrák s pláštěm a plným 
břichem, děti, které viděli svatého Martina, 
a my průvodci, protože děti prožily z blízka 
příběh o vzájemné pomoci.    V. Kupková

V měsíci plném přírodních krás a barevnosti přírody, jsme 
v mateřské škole podnikali mnoho vycházek, abychom z té pod-
zimní krásy načerpali co nejvíce. Prostřednictvím her v přírodě 
a zajímavých výtvarných, hudebních a pohybových činností 
se děti seznamovaly s charakteristickými znaky podzimu, a to 
především smyslovým vnímáním a prožitkovým učením. Sbírali 
jsme šípky, kaštany, žaludy, barevné listy, některé děti pouštěly 
draky, jiné dlabaly dýně. 

Na konci měsíce října jsme s dětmi oslavili Halloween. Čekalo 
nás dopoledne plné her, soutěží a tance v krásných kostýmech 
doplněné výborným občerstvením od rodičů. Probrali jsme i cha-
rakteristiku Dušiček a rozdíly této tradice a svátku Halloween. 
Nezaháleli jsme ani na svatého Martina. Povídali si o tom, kdo 
svatý Martin byl, příběh jsme dramatizovali, učili se básničky 
a písničky, tvořili tematické výrobky.  Na začátku měsíce nás 
v mateřské škole navštívila paní fotografka a děti se slavnostně ob-
lékly na vánoční fotografování. Nyní se již těšíme na nejkrásnější 
svátky v roce a měsíc plný vánočních příprav, zpívání koled, na 

Mikuláše a vánoční besídky. Přejeme za celý kolektiv mateřské 
školy krásné prožití vánočních svátků plných klidu a pohody a do 
Nového roku hlavně hodně zdraví a spokojenosti.          

učitelky Sluníček Aneta Beránková a Eliška Brejlová
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Co se děje v Chaloupce?

Možná jste při procházkách kolem Hamerského rybníka v Ka-
menici objevili v lese malou zelenou chatičku? Ještě před půl 
rokem to vypadalo, že ji čeká zánik, protože majitel o ni ztratil 
zájem, vzhledem k tomu, že je ve veřejném prostoru. Když jsme 
pro náš nový spolek Děti v lese hledali zázemí, chatička nám padla 
do oka... Přes léto jsme zapracovali, vyklidili prostory, vyměnili 
podlahu a strop, doplnili vybavení a zrodila se Chaloupka. Koncem 
srpna už jsme zde mohli uspořádat malý příměstský tábor. 

A co všechno se u nás v Chaloupce 
během podzimu děje?

Ve středu dopoledne se u Chaloupky na Lesohrátkách pra-
videlně schází skupinka maminek s nejmenšími dětmi. Ve středu 
odpoledne je zde zázemí pro Lesní družinu školních dětí. Ve 
čtvrtek odpoledne v Chaloupce probíhá dětská Divadelní dílna. 
V úterý a ve čtvrtek tady funguje dopolední Lesní klubík pro 
předškolní děti.

Pro veřejnost jsme zde uspořádali Slavnost rovnodennosti 
a Slavnost sv. Martina, proběhly zde dílna bubnování a dva 
ženské kruhy. Mohli jste tu vidět loutkové představení 
Červená Karkulka. Spolek Děti v lese připravil v okolí Chaloupky 
také ekoprogramy pro školní děti – o vodě a o stromech a také 
výukový program Orientace v lese podle mapy. Další nejbližší 
akcí pro veřejnost je Adventní slavnost (1. 12). Náš spolek 
organizuje spolu s knihovnou také loutkové divadelní před-
stavení Vánoční příběh (6. 12.)

Na naše aktivity srdečně zveme všechny zájemce. Je možno 
se jen přijít podívat a vnímat, pobýt v přírodě, zazpívat si, zado-
vádět… Moc rádi přivítáme mezi nás všechny nadšence, kteří 
vnímají přírodu jako hodnotu a vědí, že z ní mohou čerpat energii, 
radost i inspiraci...

Naše aktivity jsou podrobně popsány na našich webových 
stránkách www.detivlese.cz a na Facebooku.

               
Šárka Valášková, za spolek Děti v lese

Ze slohových prací žáků. Ohlédnutí  
za podzimním stanováním třídy 8. B

V pátek (když jsem se probudil) mě hned 
popadla dobrá nálada. Žádná škola, žádné 
úkoly, jelo se kempovat! Byla jsem na ká-
noích poprvé a moc mě to bavilo. Nejdřív 
jsme se to učili, ale už za chvíli jsme „omy-
lem“ převrátili Tomáše a Davida. Nevyne-
chala jsem příležitost taky si zaplavat. Co 
z toho, že v džínách. Hůř dopadl Pytlák, 
který utopil brýle.

Odpoledne jsme hráli hry na kánoích. 
První byla přetahovaná – držela jsem lano 
a ostatní loďky se za nás připojily. Prohráli 
jsme. Nevadí, bude další hra. Při ní jsme 
museli doplout na druhou stranu Sázavy 
a vzít něco zeleného. Opět prohra. Do 
třetice všeho dobrého. Překvapivě jsme – 
prohráli. Při zpáteční cestě do přístavu jsme 
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navíc loďku otočili, takže vylívání vody… Za chvíli jsem to vzdala 
a ke břehu doplaval. 

Největší zážitek pro mě byl, když jsem překonala svůj nej-
větší strach – strach z pavouků. Při návštěvě štoly, která byla 
plná velkých, chlupatých a barevných pavouků, jsem radši vůbec 
nerozsvítila baterku. A šlo to. Já to zvládla!

Nejvíc mě bavil fotbal, tráva s rosou klouzala a o pády nebyla 
nouze. Ještě těžší to bylo při stmívání. Jsem na sebe pyšná, protože 
i já jsem střelila gól.

V noci ze soboty na neděli jsem se vzbudila a uslyšela zpočátku 
nesrozumitelný křik kamarádky. Potom začala mluvit. Po jejím 
probuzení jsme se jejímu monologu zasmály.

Celé stanování jsem si osobně dost užila, mám plno nových 
zážitků a zkušeností a doufám, že něco takového ještě společně 
zažijeme. Děkuji spolužákům, a hlavně paní učitelce a paní asis-
tentce, že něco takového vymyslely.

Já mám babičku v Týnci nad Sázavou, kde jsme stanovali, takže 
jsem to měl blízko. Přišel jsem na místo srazu a potom, když přišli 
všichni ostatní, tak jsme šli do kempu. První den jsme byli na ká-
noích, kde jsme se skoro všichni otočili i s kánoí. Druhý den jsme 
byli ve štolách a potom jsem si skočil k babičce pro polštář a deku, 
protože mi přes noc byla zima. Příští den jsme šli na věž, kde byli 
netopýři, a potom jsme jeli domů. A den nato hned do školy.

Max Ch.

V pátek 9. 9. jsme jeli se třídou stanovat do Týnce nad Sázavou. 
Docela dost jsem se těšila, a nakonec jsem si to užila. Poté, co jsme 
postavili stany, jsme hráli týmové aktivity, které mi některé vůbec 
nešly. Pak jsme šli na oběd, který byl výborný. Měli jsme kuře 
a kaši. Po obědě jsme šli na kánoe, ty jsem si moc užila. V sobotu 
byl celodenní výlet do štoly. Štoly byly hezké, ale byly tam žeb-
říky, ze kterých jsem měla strach, že spadnou. V neděli jsme se 
šli podívat do muzea na netopýra velikého, to jsem si moc užila. 
Pak už jsme jenom balili a jeli domů.       Emma V.

Začalo to tím, že mě mamka mé nejlepší kamarádky odvezla na 
nádraží v Týnci nad Sázavou. A když jsme na nádraží byli všichni 
i s paní učitelkou a asistentkou, vydali jsem se do kempu, který 
byl jen kousek. Postavili jsem stany a šli hrát sportovní hry, které 
mi šly, a některé ne, ale bavily mě. Zažili jsme mnoho zážitků, 
například jsme byli na kánoích a ve štole, ve které jsem se strašně 
bála. Také jsem viděla netopýra ve věži. Už se strašně moc těším 
na další stanování se třídou a paní učitelkou, moc jsem si to užila. 
Škoda, že pobyt nebyl delší, protože bych v Týnci vydržela klidně 
mnohem déle.             Ema D.

…Šli jsme od kempu až na vlakové nádraží v Týnci, odtud 
jsme jeli vlakem do Kamenného přívozu. Z něho jsme šli pěšky do 
štoly sv. Antonína Paduánského. Bylo to asi tak čtyři kilometry. 
Když jsme došli ke štole, tak nám paní průvodkyně začala vyprávět 
historii o této štole a pak jsme se rozdělili na dvě skupiny. První 
skupina si šla vzít baterky s kabelem a přilby. Šli jsme do jeskyně, 
která byla zvenku zamčená mřížemi. Vešli jsme do úplné tmy, ve 
které bylo slyšet jen kapání vody ze stropu. Po cestě bylo vidět 
jezírko s průsvitnou barvou. Voda z něho byla pitná. Dále jsme 
viděli díry ve stropu a v zemi. Byly nejspíš vykopané od tehdejších 
obyvatel, když hledali zlato nebo jiný vzácný kov. Díry v zemi 
už byly zatopené vodou. Vraceli jsme se na začátek štoly, kde byl 

Nabízíme:
• Pracovní poměr na dobu neurčitou
• Zázemí státní sféry
• Pracovní doba 6.30 – 15.00
• 5 týdnů dovolené
• Příspěvky z FKSP
 
Požadujeme:
• Pracovitost
• Ochotu ke spolupráci
• Minimálně výuční list
 
Kontaktní osoba:
Mgr. Pavlína Tolarová, ředitelka školy
Tel: 731 030 747
E-mail: reditelka@kameniceskola.cz

ZŠ Kamenice hledá  
školníka/školnici

takový starý dřevěný žebřík. Paní průvodkyně vylezla jako první 
a potom jsme lezli my. Bylo to asi tak deset až patnáct žebříků 
nahoru a bylo tam hrozně moc pavouků. Když jsme vyšli ze štoly, 
tak tam šla druhá skupina...     Patricie K.

I letošní školní rok mohli žáci prvního stupně společně prožít 
den mimo školní lavice. V pátek 20. října se vydali na podzimní 
putování do okolí školy. Hlavní myšlenkou bylo zažít den plný 
zábavy, sportu, trochu učení, ale hlavně navzájem mezi sebou 
spolupracovat a pomáhat si. V namíchaných skupinkách děti 
z různých ročníků i tříd chodily podle mapky a plnily úkoly na 
stanovištích (hod bramborou, poznávání stromů a hub, ochutná-
vání ovoce, dopravní značky, běh v holínkách a další). Za splnění 
disciplíny obdržely razítko s písmenem a na závěr měly rozluštit 
heslo dne. A protože 20. října měly svátek stromy heslo bylo „Den 
stromů“. Žáci z pátých tříd pomáhali na jednotlivých stanovištích. 
I když nám tentokrát počasí moc nepřálo, celé dopoledne jsme si 
všichni užili.      Martina Plíhalová

Podzimní putování  
na 1. stupni

S dětmi jsme se od pondělí po celý týden denně věnovali 
sv. Martinovi – se sv. Martinem jsme počítali, četli a hledali slabiky, 
přečetli jsme si Svatomartinský příběh, zhlédli jsme pohádku o sva-
tém Martinovi a v pátek jsme si na závěr vyrobili svatomartinskou 
svítilnu – lampionek. Ze čtvrtka na pátek jsme si „troufli“ a spali 
jsme společně ještě ze 4. C ve škole. Večer jsme začali lampio-
novým průvodem v okolí školy. Cestou jsme potkali sv. Martina 
na bílém koni. Předal nám dopis, ve kterém se omlouval, že sníh 
nemohl přivést, neboť je v Kamenici pořád velké teplo. I přesto 
jsme večer před spaním všichni doufali, že sníh se ráno objeví. Ač 
jsme se vzbudili opět do teplého dne bez sněhu, tak jsme byli plní 
zážitků a dojmů předešlého dne.   Děti 1. B a Zuzana Hůlková, tř. uč.

Svatý Martin zavítal do 1. B
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Gymnasté zvou všechny předškolní děti
Milé děti, vážení rodiče, dovoluji si Vás upozornit na stále volná 

místa u cvičení předškolních dětí při oddílu sportovní gymnastiky 
v Kamenici.

Formou hry, převážně na překážkových drahách různých po-
dob a náročnosti, se snažíme v dětech probouzet radost z pohybu, 
získávat u nich pohybovou všestrannost a vštěpovat dětem prosto-
rovou orientaci v kolektivu ve velké tělocvičně. Byť zařazujeme 
jednoduché gymnastické prvky, nejsme jednoznačně orientováni 
na konkrétní sport. Naše cvičení by mělo být startovní lajnou pro 
další rozvoj dětí ve specializovaných disciplínách. Využíváme 

prakticky většinu nářadí velké tělocvičny ZŠ Kamenice v každou 
středu od 17:45 hod. do 18:45 hod. Ano, ten čas je pro cvičení 
předškolních dětí poněkud pozdní, souhlasím, ale jako pracovník 
v rostlinné výrobě si bohužel nemůžu, zvláště v sezóně (březen 
- říjen), dovolit začínat dříve. Tak pokud si chcete vyzkoušet, co 
obnáší naše hodiny, jste srdečně kdykoliv vítáni.

S pozdravem a sportu zdar, cvičitel Tomáš Marcín a občas 
i pomocnice Štěpánka Marcínová.

Tel: 721 959 118
e-mail: tomas.marcin@atlas.cz

Kouzelný advent v ZŠ Olešovice
Vánoce jsou už za dveřmi a každý z nás má nějaké přání od 

Ježíška. Barevný podzim nám přinesl teplé dny a kromě učení 
i volnočasové aktivity. 

Na konci září jsme díky našemu sponzorovi měli možnost 
shlédnout muzikál Láska nebeská v divadle Brodway. V říjnu ve 
škole děti absolvovaly výukový program Tonda obal na cestách, 
kde se žáci dozvěděli něco o recyklaci. 

Začátkem listopadu jsme byli na exkurzi v Šestajovicích ve 
Svíčkárně, kde se všem moc líbilo a kromě odlévání vosku a bar-
vení svíček nás zavedli na přilehlou farmu a děti si mohly pohladit 
a nakrmit různá zvířátka. 

Vánoční atmosféra u nás začne příchodem Mikuláše, a než se 
na vánoční prázdniny dveře školy zavřou, čeká nás ještě vánoční 
posezení s vlastním programem a pohoštěním.

Vám všem přejeme do nového roku 2024 hodně zdraví, spo-
kojenosti a radosti.

Žáci a zaměstnanci ZŠ Olešovice

8. 11. se navečer v ni-
vě sešla 1. A a  9. A, aby 
společně vyrazili na sva-
tomartinskou stezku. 
Deváťáci připravili pro 
prvňáky úkoly související 
se sv. Martinem. Všich-
ni počkali, až se setmí, 
rodiče prvňáčků zapálili 
oheň a prvňáčci mohli 
vyrazit. Každou skupin-
ku prvňáčků doprovázel 
jeden deváťák.  Část trasy 
museli proběhnout, aby 
prokázali svou obratnost 
jako sv. Martin při vstupu 
do armády a tím získali 

Svatomartinská stezka 

oheň do svých vlastnoručně vyrobených lucerniček. Potom se 
zamýšleli nad významem staročeských slov, po jejich vyluštění 
byli pasováni na rytíře a získali plášť. Věděli byste, co znamenají 
arachaismy: neuka, churavý, mozg, sršatý nebo varda? Dále na 

Návštěva Divadla v Dlouhé 
14. 11. vyrazili některé děti do Divadla v Dlouhé na představení 

Tajný deník Adriana Molea ve věku 13 a ¾. Sešli jsme se v pět 
před školou a přistaveným autobusem vyrazili směr Praha. Užívali 
jsme si už cestu, autobusem se rozléhaly písničky, které jsme si 
společně pouštěli a zpívali. U divadla jsme byli brzy, proto jsme si 
na chvíli užili volnosti v divadelní pasáži. Zároveň jsme díky tomu 
vcházeli do divadla samostatně a museli si sami najít jak šatnu, tak 
místo k sezení. Představení bylo skvělé. Herci si vyměňovali jednu 
vtipnou repliku za druhou, interpreti z kapely si mezi sebou střídali 
hudební nástroje a my jsme si užívali velmi zábavné představení. 
Cesta zpátky probíhala v podobném duchu – povídání a zpěv. Už 
v autobuse padaly dotazy, kdy a kam vyrazíme příště. 

Mgr. Danka Dudková

ně číhal žebrák a děti se s ním musely podělit o plášť, naučily se 
svatomartinskou pranostiku a sestavovaly puzzle. Poté, co všichni 
prošli stezku, byli na konci odměněni svatomartinským rohlíč-
kem. A protože nám přálo počasí, užili jsme si nakonec společné 
posezení u ohně a opékání všeho, co si kdo přinesl.  

1. A a 9. A 



Klub seniorů při KC Kamenice

Můžete se těšit na bohatý program plný úkolů 
a vánoční minidisco show v podání Fun Activity.

Vstupné 100 Kč, děti ZDARMA. 
Vstupenky v předprodeji ve Sporťáčku Kamenice  

i před začátkem besídky na místě.

VÁNOČNÍ  
CHEEROVÁNÍ

21. 12. 2023 | 17 - 19 hodin
Kulturní Dům Kamenice

13. 12. Česko zpívá koledy
Letos proběhne již třináctý ročník kole-
dování po celém Česku - ČESKO ZPÍVÁ 
KOLEDY. 
V Kamenici zpíváme potřetí. Přihlášku za 
nás podali manželé Lerchovi, kteří kole-
dování organizují. Za doprovodu kytar 
se scházíme u vánočního stromu před 
kulturním domem a zpívají se nejznámější 
koledy. Přijďte také, vezměte s sebou 
děti malé i velké, zazpívat si nebo se jen 
zaposlouchat a naladit se na adventní 
čas. Koledy pro vás přichystáme, jen si 
vezměte baterky nebo mobil, abyste viděli 
na text.
Začátek v 18 hod., přijďte o chvilku dříve.

Nastal přeradostný čas Vánoc. Pro ně-
koho jsou Vánoce nejkrásnějšími svátky 
v roce, pro jiné bývají naopak smutné. 
Pro mnohé se staly obrazem konzumu 
a ukázkami blahobytu. Jeden náš senior 
příznačně říká: „Všeho je moc.“ Mnozí 
z nás si pamatujeme Vánoce skrovné, 
jednu hračku, mnohdy ručně vyrobenou 
někým, kdo na obdarovaného s láskou 
myslel a jednu věc, která byla potřebná, 
jako třeba rukavice, boty, čepice, pyžamo, 
ponožky apod. „To jsem moc potřeboval,“ 
uznale ohodnotil svůj dárek obdarovaný 
a vykouzlil úsměv na své tváři. O svátcích 
mají být lidé pospolu, být si blíž a mít na 
sebe skutečně čas.

„A co my si sobě dáme, darovati nic ne-
máme?“ My si zazpíváme, pobudeme 
spolu u jednoho stolu a taky si zatancu-
jeme. Uděláme si veselé svátky. Společ-
ně vykročíme vstříc i novému roku 2024. 
Vstoupíme sice do neznáma, ale s důvě-
rou, že máme kolem sebe dobré přátele.

Přejeme všem Senklubákům bílé Vá-
noce, darované jmelí pro štěstí i zdraví 
a hlavně dobré kamarády, kterým mů-
žeš zavolat ve dne i v noci, když...

14. 12. Vánoční večírek
Tato pozvánka je určena jako poděkování 
všem seniorům, kteří se i v letošním roce 
účastnili akcí Klubu seniorů 55+aktivní, 
jež pro vás s láskou připravují vaše or-
ganizátorky, ale také organizátoři všech 
pravidelných aktivit.
Již tradičně se společně sejdeme v před-
vánočním čase, abychom ve sváteční ná-
ladě zavzpomínali na doby, kdy jsme jako 
děti prožívaly Vánoce. Ohlédneme se za 
končícím rokem, nabitým aktivitami klubu, 
díky vašemu celoročnímu zájmu o ně, 
zazpíváme si koledy a písničky, které má-
me rádi. Při svařáku či vínku ochutnáme 
vánoční cukroví, které naše šikovné cuk-
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lavákem směrem dolů, jsme stihli pasáže 
pouze po levé straně. Neustále bylo co 
obdivovat. Nádherné domy a jejich slohy. 
Nestíhali jsme sledovat všechnu tu krásu, 
pohledy jednou dolů na dlažbu s mozai-
kami, výstavní vitríny. Podruhé pohled 
nahoru kvůli zajímavým detailům, jako je 
třeba skleněný strop v podobě otočené 
lodi v pasáži U Stýblů – bývalá pasáž 
Alfa, v Lucerně hodiny se zvěrokruhem, 
mozaikové logo firmy Tesla v pasáži Svě-
tozor a mnoho dalších jako třeba rozličné 
materiály, zdobné prvky, sochy, reliéfy, 
na které jsme byli upozorňováni. Prošli 
jsme pasážemi Lucerna, Rokoko, pasáží 
v domě U Nováků, pasáží Světozor, Ko-
runa a další. Některé z pasáží jsou velmi 
živé s množstvím obchůdků, kavárniček, 
kin a divadel, ale některé po kovidu zejí 
smutně prázdnotou. 
Došli jsme do Františkánské zahrady za-
ložené již v roce 1348, kde kousek od 
neklidného centra nacházíme oázu kli-
du. Odtud jsme se vypravili ke gotickému 
kostelu Panny Marie Sněžné, založeného 
Karlem IV. v roce 1397. Kostel měl být 
největším a nejvelkolepějším kostelem 
Nového Města, ale projekt se nakonec 
nepodařilo dokončit, takže dnes vidíme 
pouze zlomek zamýšleného projektu. Ur-
čitě zajděte, stojí to za to. Po přestávce 
na občerstvení nás čekalo Staroměstské 
náměstí, kam jsme došli na celou hodinu 
a užili si orloj s mnoha dalšími návštěvníky 
Prahy. Poté jsme navštívili Radnici uvnitř. 
Tentokráte jsme se kochali horní částí bu-
dovy s historickými reprezentačními sály 
s cennými nástěnnými malbami, gotickou 
kaplí P. Marie, pohledem na figury apo-
štolů. A jako bonbonek na konci výpravy 
byla gotická věž s vyhlídkou na celou Pra-
hu. Shora je to překrásný pohled. Mnoho 
z nás paní Ivanu mohlo doplnit informace-
mi, které si opravdu nemohla pamatovat. 
Obohatili jsme se tedy vzájemně o cenné 
znalosti a už nyní se těšíme na pasáže 
po pravé straně Václavského náměstí. 
Děkujeme, paní Ivano.

Lednové akce, aneb co nás čeká 
v novém roce 2024:

10. 1. Setkání nad fotografiemi 
z léta
Promítání fotografií z letního cestování 
a putování naší vlastí, kdy se podělíme 
o své zážitky s ostatními! Můžeme sdí-
let jak vzpomínky, tak se prostřednictvím 
fotek či videí na zajímavá místa podívat 

rářky a pekařky jistě přinesou. Na tyhle 
sladké a voňavé dobroty se už všichni 
těšíme. Restaurace Na Rynku pro nás 
připraví slavnostní večeři a přípitek. Mož-
ná přijde i Ježíšek!
Přihlášky do 6. 12.
Cena: 250,-Kč/65+let kameničtí, 300,-
Kč/ostatní (v ceně večeře, program, ob-
čerstvení).
Platby: 11. 12. od 11 – 11,30 hod. v KC 
Kamenice.
Začátek v 15 hod. v sále KC Kamenice. 
Předpokládaný konec do 20 hod.

31. 12. Silvestrovský špacír
Poslední den v roce bývá již tradiční vy-
cházka, nebo-li špacír kolem Kamenice,
který pro vás připraví manželé Vinklerovi, 
ale tentokráte je plánován v dopoledních 
hodinách. Sejdeme se v 10 hod. u Billy, 
společný špacír max. na 2 hodiny. Může-
te se kdykoli oddělit. Přestávka na oběd 
a odpočinek doma, abychom se v plné 
síle sešli odpoledne ve 14 hod. na Želivci 
pod pergolou pana Žilíka, kde se již touto 
dobou chystá vánoční výzdoba jesliček. 
Pod střechou u ohně se zahřejeme pís-
ničkami i teplými nápoji.
Prosíme všechny, kteří se budou chtít 
účastnit, o včasné přihlášení, aby bylo 
dostatek porcí! Vezměte s sebou něco 
z praktických dárků, které letos obdržíte 
od Ježíška na vánočním večírku a na ces-
tu domů funkční čelovku. Pro zimomřivé, 
kdyby zezadu foukalo, přiberte malou 
deku na zabalení zad.
O občerstvení je postaráno: těšte se na 
gulášek s chlebem!
Přihlášky do 27. 12.
Dopolední sraz na špacír: v 10 hod. 
u Billy.
Odpolední sraz na Želivci pod pergolou: 
ve 14 hod., do cca 17 hod.
S sebou: polévková lžíce na guláš, ter-
moska s pitím dle vlastního výběru a ple-
chový hrneček, čelovka, malá deka a ??? 
(doplníme na web po vánoční besídce).
Kdo si chce užít přípitek ze skla, vezměte 
si skleničky s sebou.
Cena: zdarma (občerstvení – guláš 
s chlebem, přípitek – sekt a přivezeme 
vše, co zbylo v zásobách).

Co jsme prožili:

Toulky Prahou s Ivanou Tatkovou
Výlet se uskutečnil dne 18. 10.Tentokráte 
jsme se vydali pasážemi Prahy, kterých je 
v jejím centru velmi mnoho. Od koně, Vác-

a nechat se inspirovat. Fotky posílejte 
Marii G. přes WhatsApp či mailem nebo 
své fotografie přineste na USB.
Přihlášky do 8. 1.
Sraz v 10 hod. v přísálí KC.
Cena: zdarma, občerstvení zajištěno.

16. 1. Kavárnička bezpečí
Do kulturního centra nás opět zve sociální 
pracovnice OÚ Kateřina Kottasová na dal-
ší posezení při kávě a na domácí mouč-
ník. Povídání bude tentokráte zaměřené 
na stravování a výživu seniorů, vliv výživy 
na zdraví a nejčastější chyby, kterých se 
dopouštíme. Přednášku povede zkušená 
výživová poradkyně Eva Hanzalová. 
Přihlášky do 15. 1.
Začátek ve 13.30 hod. v přísálí, max. 
doba 1,5 hod., program zdarma.

24. 1. Národní pedagogické mu-
zeum v Praze
Toto muzeum patří k nejstarším muzeím 
v České republice, zaměřené na dějiny 
českého školství, pedagogiky, učitelstva 
a vzdělanosti. Ke stálé interaktivní expo-
zici patří také odkaz J. A. Komenského. 
V letošním roce 2023 jsme si připomínali 
400 let od sepsání jeho nejznámějšího 
díla Labyrint světa a ráj srdce. Najdeme 
zde také stálé i krátkodobé expozice – 
Dvéře: Okénko, Kabinet, Ze sbírek, Hry, 
Kvízy a hádanky – více na tomto odkazu: 
www.npmk.cz/muzeum/dvere. Prohlídka 
muzea bude s průvodcem. 
Malé občerstvení je možné přímo v bu-
dově muzea v kavárně Café Comenius.
V odpoledním programu připravujeme ná-
vštěvu výstavy nejvýznamnějšího umělce 
barokního umění v Čechách Petra Bran-
dla: Příběh bohéma, ve Valdštejnské jíz-
dárně.
Více se dozvíte z lednového Zpravodaje 
z Kamenice, z webu a vývěsky.
Přihlášky do 22. 1. 2024
Cena: bude uvedena v lednovém čísle 
dle programu dne.
Platby: 22. 1. v 11 hod. v přísálí KC Ka-
menice.
Odjezd v 8.45 hod. od KC Kamenice.

Poděkování
Na závěr roku se vždy sluší poděkovat. 
V letošním roce bychom rády poděko-
valy celému kolektivu Kulturního centra 
Kamenice, společně jsme letos udělali 
kus dobré práce. Zavedli jsme nové ak-
tivity pro naše seniory a setkaly se vždy 
s ochotou a podporou. Vznikla nová spo-
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Inzerce

Sběratel s více něž 30-ti letou 
praxí, koupí a bezplatně ohodnotí 
starožitnosti všeho druhu. Např.
Obrazy, zlato,šperky, mince, hodiny 
a další starožitnosti. Platím vždy 
hotově na místě. Nejlepší ceny od 
sběratele 728 109 626.

Koupím JAWA, SIMSON, MZ, ČZ či 
PAV. Děkuji za nabídku.  
Tel. 723 971 027

Hledáme IČ spolupracovníka se 
zkouškami na pojištění, výhodné 
startovací podmínky, nabídka všech 
pojišťoven. Tel: 604 330 218

Poděkování  
do Všedobrovic

Ve čtvrtek 16. 11. 2023 jsme se opět sešli, 
jak je našim dobrým zvykem na zpíván-
kách. Tentokrát jsme se domluvili s Marii 
Čekalovou, která nás pozvala, a jeli jsme 
do hasičárny ve Všedobrovicích. Přivítala 
nás bezvadná atmosféra, skvělé pohoštění 
a samozřejmě výborná nálada. Nemělo to 
chybu. Všem Vám děvčata moc děkujeme 
a je Vám jasné, že zase rádi přijedeme. Za 
všechny zúčastněné ještě jednou děkují 

Lerchovi 

  

Finanční přilepšení k důchodu 

 
Nabízíme pozici správce v uzavřeném 

objektu u Velkých Popovic. Ve všedních 
dnech po pracovní době, v sobotu a 

neděli dohodou, max. 14 dnů v měsíci. 

 
Lehce dosažitelné vlakem, autobusem, 

autem z Prahy a okolí. 
 

Volejte 777 038 000;  pište gato@gato. 

a petanková klání na hřišti za Billou, a bez 
kterých by pravidelné aktivity nebyly vů-
bec myslitelné, ze srdce děkujeme! 
Děkujeme všem kamarádům Senklubá-
kům za váš zájem o společná setkávání, 
sportování, besedování, zpívání a tan-
cování, cestováním za kulturou, historií 
a krásami naší nádherné vlasti. Přejeme 
vám všem jen to nejlepší, pevné zdraví, 
hodně sil i optimismu, ale hlavně chuť 
dále se potkávat a společně tvořit. 
Rok 2024 se zapíše jako již devátý rok od 
vzniku našeho Klubu seniorů 55+aktivní 
a věříme, že opravdu je na co vzpomínat! 

Vaše organizátorky Marie a Marie 

Všechny aktuální informace k při-
pravovaným akcím a fotografie 
k akcím proběhlým najdete na webu 
www.kckamenice.cz - lišta Klub seniorů 
a na vývěsce u KC.

lupráce se sociální pracovnicí Kateřinou 
Kottasovou a našimi seniory v projektu 
Kavárnička bezpečí. Poděkovat chceme 
zastupitelům za odsouhlasení finanční 
částky pro klub seniorů v rozpočtu obce 
Kamenice na rok 2024.
Poděkování putuje k již tradiční spolupráci 
s některými lektory – paní Ivanou Tatko-
vou, Květou Navrátilovou a Bohunkou 
Bauerovou a také panu Oldovi Žilíkovi 
z Želivce za možnost posezení pod jeho 
pergolou. Na plodnou spolupráci jsme si 
zvykli se spolkem Kamenicko, s dětmi 
z MŠ v Kostelci u Křížků a s oborníkem 
panem Liborem Beníčkem tamtéž. Děku-
jeme i sponzorské firmě BonaVita. Velké 
poděkování za vždy spolehlivou a klidnou 
jízdu posíláme našim výborným řidičům 
Janu a Matěji Kuprovým.
Aktivní senioři, vy, kteří se s péčí sobě 
vlastní staráte o pravidelné aktivity, jako 
jsou zpívánky, pěší túry, kola, ping – pong 

Kontakty na organizátorky klubu:

Hajdušková Marie, tel. 773 222 369, 
mail: hajduskovam@seznam.cz  
Grafnetter Marie, tel. 721 865 938, 
mail: marie.grafnetter@seznam.cz



Více informací o nabízených pracovních pozicích naleznete na www.bonavita.cz

Nabízíme tyto volné pracovní pozice:
• operátor vločkárny
nástupní mzda od 33 000 Kč 
Kontakt: Ing. Jiří Říha  �  608 340 359, riha@bonavita.cz 

• referent zahraničního obchodu 
nástupní mzda od 30 000 Kč 
Kontakt: Ing. Stanislav Lysáček  �  775 852 005, lysacek@bonavita.cz 

• skladník - retrakář 
nástupní mzda od 29 000 Kč  
Kontakt: Ladislav Flek  �  778 435 106, flek@bonavita.cz

• pozice skladník - retrakář.......29000 Kč............Flek
• .nástupní mzda 30 000Kč..........Lysáček
•  operátor vločkárny ...............nástupní mzda od 33 000 Kč..............Říha

• elektrikář do údržby 
nástupní mzda od 38 000 Kč 
Kontakt: Ing. Tomáš Kupka �  778 435 106, kupka@bonavita.cz 

• seřizovač 
nástupní mzda od 35 000 Kč 
Kontakt: Ing. Peter Mikula �  725 693 634, mikula@bonavita.cz 

• pracovník výroby
nástupní mzda od 29 000 Kč
Kontakt: Tomáš Volák �  777 732 523, volak@bonavita.cz



NESSAN

Převozy nemocných
Naše firma umožňuje převoz občanů ze zdravotnických zařízení domů i zpět,

pokud jim jejich zdravotní stav nedovolí se dopravit k lékaři sám či v MHD.
Působíme především na území Praha západ a Praha východ, ale za určitých
podmínek jsme schopni přepravit pacienta po celé ČR i EU. Dále převážíme
nemohoucí občany na hospitalizace, rehabilitace, lázně, očkování, atd. Naše

firma disponuje v současné době 10 sanitními vozy. Naše posádky jsou
odborně vyškoleny a samozřejmostí je obstarání pacienta od domovních

dveří až do ordinace lékaře. Převoz sanitním vozem je u nás možný jak na
doporučení lékaře, který poté uhradí zdravotní pojišťovna, tak i soukromě,

jako samoplátce.

Zavolejte nám na dispečink:
+ 420 739 22 33 44, 

naše dispečerky s vámi ochotně vše domluví. 

www.nessan.cz
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Přidej se  
do našeho týmu a získej:

•  praktické zkušenosti  
během studia

•  praxi po škole  
(SOU, SŠ, VOŠ, VŠ)

•  finančí odměnu

•  představu o profesní 
budoucnostI

•  spoustu nových kontaktů

•  a mnoho dalšího…

PRAXE/TRAINEE/STÁŽ

strojmetal.cz

STAŇ SE  
SOUČÁSTÍ  
BUDOUCNOSTI  
ČESKÉHO PRŮMYSLU

CHCEŠ DO TOHO JÍT S NÁMI?  
NAPIŠ NEBO ZAVOLEJ!

závod Kamenice 
bakosova@strojmetal.cz 
+420 702 178 567




